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Kada ćemo znati koliko je zaista bilo obolelih do kovida 19 

Do kraja godine dobićemo prve rezultate studije Gradskog zavoda za javno zdravlje Beograda i 

Medicinskog fakulteta o obimu infekcije koronavirusom, koliko je zaista ljudi obolelo, odnosno bilo 

bolesno od kovida. Ukoliko se dosledno poštuju mere, rizici od većeg zaražavanja na festivalima se mogu 

kontrolisati, kaže doktorka Pavlović. 

Odgovore na pitanja koliko je ukupno bilo ljudi koji su bili bolesni od korone i da li su svi oboleli i 

evidentirani još čekamo, a do kraja godine trebalo bi da stignu rezultati studije stručnjaka Gradskog 

zavoda za javno zdravlje Beograda i Medicinskog fakulteta.  

Doktorka Nevenka Pavlović,  načelnik epidemilologije i mikrobiologije i zamenik direktora Gradskog 

zavoda za javno zdravlje Beograda kaže da je studija, odnosno epidemiološko istraživanje već započeto u 

populaciji Beograda i da bi trebalo  da doprinese prepoznavannju obima infekcije. 

Prema njenim rečima, prati se ukupan broj obolelih - evidentiranje ide kroz prijave zaraznih bolesti i tu 

se prepoznaje onaj deo populacije koji je imao tegobe, koji se javio lekaru, obavio pregled, testirao se...  

"U toj bazi obolelih, osim potvrđenih kovid infekcija, imamo i one koji su ispoljili kliničku sliku, oni koji su 

bili u kontaktu sa obolelom osobom i oni se takođe evidentiraju kao nepotvrđeni laboratorijski, ali ti 

slučajevi", kaže doktorka Pavlović. 

Studija je, navodi, zamišljena i radi se kao studija ispitivanja seropozitivnosti. 



 
 

"To su zapravao zaključci naučnog odbora, prve naše nacionalne studije. Jedna od glavnih preporuka bila 

je da u situaciji nepotpunog poznavanja epidemiologije infekcije treba raditi ponovljene studije 

seropozitivvnsti, i upravo to i radimo", rekla je doktorka. 

Kroz tu seropozitivnost, ističe doktoka, mi ćemo otkriti obim infekcije, gde ćemo na jednom 

reprezentativnom uzorku videti koliko je zaista obim infekcije. 

"Ono što ne vidimo kroz prijavljivanje, to su ti asimptomatski oblici koje ćemo pratiti kroz naše 

ispitivanje koje nije samo serološko, ali epidimiološki podaci koji se dobijaju kroz upitnike u odnosu na 

izloženost, zatim idemo šire, a to je da vidimo gde smo sa merama prevencije, šta naši sugrađani znaju o 

rizicima izloženosti virusu", objasnila je doktorka. 

Takođe, kaže doktorka Pavlović, studija treba da pokaže i gde treba da dopremo bolje, gde smo sa 

približavanjem aspekata bolesti graanima, ali mera prevencije, kako ih oni razumeju, kako ih percipiraju, 

kako shvataju i prihvataju da ih sprovedu. 

"Ovde imamo momenat koji je veoma važan da se vidi kako da se reaguje u određemoj sredini, u 

određenoj populaiji i upravo to hoćemo da vidimo konkretno za Grad Beograd, jer svaka sredina ima 

svoje karakteristike o prihvatanju ili neprihvatanju novih informacija, u ovom slučaju mera prevencije 

same bolesti", kaže doktorka. 

Studija će, ukazuje, osim seropozitivnosti i nalaza antitela u krvi pratiti i izloženost, karaktiristike naših 

ispitanika u odnosu na uzrast, pol, zanimanja, zatim ponašanje i prihvatanje mera na načimn kako ih oni 

razumeju i da vidimio kako da delujemo. 

Prema njenim rečima upravo će donosioci odluka moći na osnovu dokaza u sopstvenoj sredini da se 

opredale planiraju one mere za sprečavanje infekcije. 

"Studija je na početku, a do kraja godine biće završena, ali ono što garantuje veliki doprinos, jeste dobra 

metodološka postavka studije", kaže doktorka Pavlović. 

Ističe da će podaci koji se dobijaju dobro biti obrađeni i analizarani zahvaljujući saradnji sa Institutom za 

epidemiologiju Medicinskog fakulteta u Beogradu. 

Navodi da su iskustva pokazala da je došlo do pada inficiranih gde god su se poštovale epidemiološke 

mere i gde god je vakcinisan veliki brog građana.   

Kontrolisani rizici  

S obzirom da je do sada bilo više festivala, a da je u toku Bir fest u Beogradu, doktorka kaže da se rizici 

mogu iskontrolisati i samim tim ne dozvoliti veće zaražavanje. 

"Mi smo u komunakaciji sa organizatorima festivala i drugim instutucijama od značaja i to su kontrolisani 

rizici", kaže Pavlovićeva. 



 
 

Ukoliko kontrolišite rizike na samom ulazu - proverite potvrde o preležanoj bolesti, pi-si-ar i antigenske 

testove, onda se neće desti veliki broj obolelih, navela je doktorka. 

Ponovila je da je tendencij rasta novoobolelih unazad 35 dana i dodaje da su to povratnici sa letovanja, a 

da se u naredne tri, četiri nedelje očekuje pad. 

 

 

"Vakcinišite se, neko vas voli", poručuju stručnjaci - koliko je važna treća doza cepiva 

Prof. dr Darija Kisić Tepavčević ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja izjavila je 

gostujući u emisiji "Oko" RTS-a da većina onih koji su primili dve doze još ima dovoljnu količinu 

imuniteta, ali da je sada prilika da još više ojačaju imunitet. Napominje da u populaciji od 12. do 17. 

godine je vakcinisan samo jedan procenat, a od 18. do 30. nešto malo manje od 10 odsto. Prof. dr Tanja 

Jovanović, virusolog, članica Kriznog štaba ukazuje da su kliničke studije pokazale da su vakcine vrlo 

efikasne i protiv novih varijanti, ali da je potrebna mnogo veća količina antitela da bismo neutralisali 

virus. 

Darija Kisić Tepavčević je navela da će primiti treću dozu vakcine. Navodi da nije u prioritetnoj grupi, i da 

je u toku dana dobila poruku da je prošlo više od šest meseci i da može da dođe na najbliži punkt da se 

vakciniše. Da će primiti treću dozu potvrdila je i Tanja Jovanović i dodala da nema dilemu da bi trebalo 

da je primi. 

Profesorka Jovanović navodi da Srbija ima Nacionalni komitet za imunizaciju koji čine one grane 

medicine koje su u dodiru sa imunizacijom. 

"Ima desetak članova. Ove godine je naš Nacionlani komitet imao veliki zadatak, prvo su pravljene 

analize vakcina, liste prioriteta, a sada i analiza treće doze vakcine. Komitet radi tako što analizira naučne 



 
 

studije, preporuke međunarodnih organizacija i donose se preporuke koje se usmereavaju prema 

Ministarstvu zdravlja", kaže Jovanovićeva. 

Kisić Tepavčevićeva navodi da je retko za bilo koju vackinu dovoljna samo jedna doza da bi se stvorio 

dovoljan broj antitela, kao za tetanus i hepaitits B.  

U prvu grupu ljudi za treću dozu vakcine spadaju oni sa imunodeficijencnim stanjim ili im je imuni sistem 

manje aktivan zbog terapije, kao i oni koji su u ustanovama socijalne zaštite. 

Individualna odluka o izboru vakcine za treću dozu 

Gerontološki centri širom sveta su, dodaje, bila mesta gde se virus širio kao požar. 

"Željni smo putovanja, željni smo da se družimo i upravo to sa sobom nosi najveći rizik od zaražavanja", 

ističe Kisić Tepavčevićeva. 

Jovanovićeva navodi da su sve vakcine napravljene na vuhansku varijantu virusa. 

"Pojavile su se četiri nove varijante, koje zabrinjavaju. Mi smo sa dve doze produkovali antitela, ali smo 

aktivirali i limficite i imunski odgovor. Ali, s obzirom da se virus promenio, potrebno je da pojačamo 

imuni odgovor, najmanje dva puta u odnosu na ono što smo stekli sa dve doze. Kliničke studije su 

pokazale da su vakcine vrlo efikasne i protiv ovih novih varijanti, ali da je potrebna mnogo veća količina 

antitela da bismo neutralisali virus", kaže dr Jovanović. 

Dodaje da će većina ljudi primiti onu vakcinu kojim je imunizovana u prethodnom periodu, ali da ne 

postoji štetan efekat i ako primi neku drugu. 

"Individualna je odluka. Ali, ako su u dilemi da se obavi razgovor sa lekarima na vakcinalnim punktovima 

koji će im dati pravi savet", ukazuje Jovanovićeva. 

Treća doza za još jači imunitet  

Kisić Tepavčevićeva navodi da grip ima tipičan sezonski karakter i da se zato protiv gripa prima vakcina 

na godinu dana. 

"Prate se mutacije i onda se napravi kombinacija. Na grip je vakcinacija na godinu dana jer ima ciklični 

karakter", ističe Kisić Tepavčevićeva. 

Navodi da većina onih koji su primili dve doze još ima dovoljnu količinu imuniteta, ali da je sada prilika 

da još više ojačaju imunitet. 

"Proizvođači procenjuju da bi se on nakon treće doze mogao meriti godinama. Napominjem, tako samo 

ojačavamo imunitet nas koji smo prethodno vakcinisani i našu okočinu, ali ne i kolektivni imunitet", 

ukazuje Kisić Tepavčevićeva. 

Jovanovićeva dodaje da pošto nam predstoji hladniji period godine u zimskom periodu budemo spremni. 



 
 

"Zato smo se i odlučili za treću dozu", dodaje Jovanovićeva. 

U SAD obavezna vakcinacija za medicinske radnike  

Ističe da ne proveravamo antitela, jer to nismo radili ni kada smo primali druge vakcine, i da taj rezultat 

može da zbuni ponekad. 

Anesteziolog iz Čikaga prof. dr Nebojša Knežević rekao je za RTS da je u SAD prošle nedelje počela 

vakcinacija trećom dozom. 

"Podaci su da je oko jedan milion Amerikanaca imunizovao trećom dozom. Kod nas je imunizacija samo 

za one koji su imunokompromitovani. Kod nas je priča oko osam meseci od druge doze. Oko 20. 

septembra će, pretpostavljam, svima biti preporučena treća doza. Važno je da objasnimo nevakcinisanoj 

populaciji da će nam vakcinacija pomoći u postizanju kolektivnog imuniteta", navodi Knežević. 

Napominje da je za zdravstvene radnike u SAD uvedena obavezna vakcinacija i da bi do 1. novembra to 

trebalo da bude završeno, i da je ssim zdravstvenih ustanova, radnicima u avio-kompanijama, 

univerzitetima, školama... to isto preporučeno. 

Kisić Tepavčevićeva navodi da ne može da se pobedi virus ako se ne igra udruženim snagama. 

"Ovde smo svi na jednoj, a virus na drugoj strani. Jedino oružje koje imamo je vakcinacija. Suština je da 

se vakciniše što više nas i u što kraćem periodu. Imamo dovoljne količine vakcina, samo treba da odemo 

i da se vakcinišemo", ističe Kisić Tepavčevićeva. 

U uzrastu od 12 do 17 godine vakcinisan jedan odsto populacije  

Napominje da u populaciji od 12. do 17. godine je vakcinisan samo jedan procenat, a od 18. do 30. nešto 

malo manje od 10 odsto. 

"Onog dana kada je bila moguća vakcinacija dete strije od 16 godina, tog dana sam ja vakcinisala svoje 

dete. Na moju sreću najveći broj dece iz njenog odeljenja je vakcinisan. Ne smemo da budemo sebični. 

Ako smo mladi, zdravi i jaki i dođemo u kontakt sa virusom najverovatnije nećemo osetiti ili ćemo imati 

blage simptome, ali ne smemo da budemo sebični", naglasila je Kisić Tepavčevićeva. 

Dr Jovanović ističe da ne zna koje plasirao laž da vakcina može da izazove sterilitet. 

"Verovatnije je da će preležana infekcija možda ostaviti posledice na reproduktivno zdravlje nego 

vakcina. Vakcina ne sadrži nijednu kompnonetnu koja bi mogla da deluje na reproduktivni sistem mladih 

osoba", napominje Jovanovićeva. 

Dobar recept je, kaže, organizacija tribina kao na Medicinskom fakultetu, gde su studenti postavljali 

pitanja stručnjacima. 

Medicinski fakultet Univerziteta u Beogradu se ogradio od peticije, jer su iznete tvrdnje koje nisu istinite. 

"Ne možemo ovako da nastavimo dalje"  



 
 

Kisićeva napominje da teorija koja se poslednjih meseci spominjala je da vakcine mogu da utiču na 

fertilitet. 

"To nema nikakve veze sa istinom. Kovid infekcija može da utiče na plodnost, ni u kom slučaju 

vakcinacija. Sad je period kada mladi da se vakcinišu, sad je na njih red", dodaje Kisić Tepavčevićeva. 

Na pitanje kada očekuje novu sednicu Kriznog štaba Kisić Tepavčevićeva napominje da je Krizni štab 

svakoga dana u kontaktu. 

"Nema tu ničeg mnogo novog da se ponudi. To su klasične mere i vakcinacija. Nova ograničenja zavise 

od situacije. Ne možemo ovako da nastavimo dalje, moramo neku vrstu ograničenja. Svaka porodica 

sada treba da bude krizni štab. Zamolila bih građane koji to do sada nisu uradili da odu do najbližeg 

punkta da se vakciniše", kazala je Kisić Tepavčevićeva. 

"Vakcinišite se, neko vas voli", zaključila je Kisić Tepavčevićeva. 

 

 

Kon za RTS: Očekujem sednicu Kriznog štaba do kraja nedelje 

Član Kriznog štaba, doktor Predrag Kon, kaže za RTS da na "Bir festu", koji večeras počinje, ne treba da 

bude niko ko nije zaštićen već samo oni koji su vakcinisani, koji su preležali kovid i oni koji su testirani. 

Ostali nemaju šta tamo da traže, poručuje Kon. Ističe da bi u toku ove nedelje morala da bude održana 

sednica Kriznog štaba. 

Večeras u Beogradu počinje "Bir fest", a doktor Predrag Kon kaže da tamo ne bi trebalo da bude niko ko 

nije zaštićen, kao i da su to jasna pravila. 



 
 

"Tu je ista ekipa koja je i do sada kontrolisala festivale, tako da ne očekujem da će biti oko toga 

problema", dodaje Kon. 

"Tamo ulaze oni koji su vakcinisani, koji su preležali kovid i oni koji su testirani. Svi ostali nemaju šta 

tamo da traže. Ne govorim to zato što neku strogoću treniram nego ih lepo molim da to ne rade, jer je za 

njih rizik vrlo visok", ističe Kon. 

Ukazao je da je u Beogradu danas 362 novozaražena, a da je u Novom Sadu tokom "Egzita" bilo dvoje 

novozaraženih. 

"Rizik samo zbog toga je veći, ali ako se poštuje sve ono što smo govorili taj rizik je gotovo anuliran ili 

više desetina puta smanjen", kaže Kon. 

Ističe da bi u toku ove nedelje morala da bude održana sednica Kriznog štaba. "Ne mogu ništa da tvrdim, 

ali očekujem da hoće", dodao je Kon. 

"Ako niko ne poštuje mere, onda ćemo uvoditi krajnje nepopularne mere" 

Na pitanje koje mere bi sada mogle da uspore širenje virusa, Kon kaže da nema važnije mere od 

vakcinacije. 

"Imamo situaciju da smo usporili i istovremeno imamo i pogoršanje i događaje koji su epidemiološki vrlo 

loši, a to je povratak turista i početak školske godine i formiranje kolektiva svih, čak i velikih radnih, i u 

takvoj situaciji imunizacija je apsolutno na prvom mestu", poručuje Kon. 

Istakao je koliko je važno poštovanje mera. 

"U svakoj situaciji gde vi vidite jasno nepoštovanje mera, tu je jasno omogućen prenos i jasno će se 

prenos virusa i desiti. U toj situaciji mi ćemo morati, ako niko ne poštuje mere, onda ćemo uvoditi 

krajnje nepopularne i restriktivne mere", navodi Kon i dodaje da se nada da do toga neće doći. 

"U tom slučaju se sve mere u kojima imate ovakva događanja koja su potpuno nekontrolisana, ali i mini 

kao što su svadbe, noćni klubovi, razna slavlja gde se peva i igra tada se virus maksimalno prenosi i to 

treba zaustaviti", dodaje Kon. 

"Vakcinacija dece u pandemiji najvažnija" 

Na pitanje kako će početi školska godina, Kon kaže da će biti saopšten protokol koji se već priprema u 

Ministarstvu prosvete zajedno sa Institutom za javno zdravlje "Batut". 

"Tu su najavljene osnovne smernice, a to je da onlajn nastave treba da bude što manje", rekao je Kon. 

Naglasio je da imamo vakcine i da one jesu registrovane za starije od 12 godina. 

"Kada govorimo o deci preko 12 godina, ja stalno napominjem da je svega jedan odsto dece vakcinisano, 

a preko 50 odsto odraslih i pitam sve šta to znači? Da li mi decu izlažemo zarazi i više verujemo da je 



 
 

tako bolje zbog prirodnog imuniteta, zbog dosadašnjih saznanja da je to blaža bolest kod dece, a 

istovremeno imamo vakcinu koja je potpuno bezbedna", upitao je Kon. 

Istakao je da će ta pitanja postaviti i na sednici Kriznog štaba. 

"Ja insistiram na tome da je vakcinacija dece u situaciji kada imamo pandemiju nešto što je najvažnije", 

poručio je Kon. 

Na pitanje da li među obolelima u ovom novom talasu ima onih koji su već preležali kovid, Kon kaže da ih 

ima, ali ne tako mnogo. 

"To je ispod jedan odsto i retkost je to da neko ko je preležao dobije ponovo, ali ima onih koji su dva 

puta dobili kovid. Zato se i preporučuje svakom ko je preležao, a da je prošlo više od tri meseca, da se 

vakciniše i to treba da uradi", zaključio je Kon. 

 

 

"NEVAKCINISANE ZDRAVSTVENE RADNIKE PREBACUJEMO U ADMINISTRACIJU" Direktor Kliničkog 

centra Niš potvrdio da nevakcinisani zaposleni neće dolaziti u kontakt sa pacijentima 

"Svi radnici Univerzitetskog centra Niš koji su odbili vakcinaciju protiv korona virusa biće prebačeni na 

administrativne poslove, ali im plate neće biti smanjene", izjavio je direktor UKC-a Zoran Perišić. 

Kako navodi, ova odluka neće uticati na kvalitet lečenja jer imaju dovoljno radnika, a da im je prioritetan 

cilj da zaštite pacijente, pišu "Južne vesti". 

Nevakcinisani neće biti u direktnom kontaktu sa pacijentima 

Procenat vakcinisanih radnika u UKC-u je veliki, ali svi oni koji nisu primili vakcinu više neće biti u 

direktnom kontaktu sa pacijentima. 



 
 

- Smatram da radnici UKC Niš koji nisu vakcinisani i mogu biti lakše inficirani nego drugi, njihov kontakt i 

rad u jedinicama intenzivne nege i rad sa pacijentima može ugroziti pacijente i zbog toga smatram da je 

bezbednije za naše pacijente, a to je suština našeg rada - zdravlje pacijenata, da je bezbednije da budu 

na radnim mestima na kojima nemaju toliko ili nemaju uopšte kontakt sa pacijentima - navodi Perišić. 

Kako ističe, reorganizacija ne bi trebalo da utiče na visinu plate. 

- Ne verujem, mislim da ne. Oni zadržavaju svoj koeficijent i mislim da neće biti promene u platama - 

dodaje Perišić. 

Perišić ističe da smanjenje broja radnika neće uticati na brigu o bolesnicima 

Iako će ova odluka smanjiti broj onih koji brinu direktno o pacijentima, Perišić kaže da pacijenti zbog nje 

neće ispaštati jer Klinički ima dovoljno radnika. Iako nema tačne podatke koji broj radnika će preći u 

administraciju, navodi da je skoro 90 odsto lekara vakcinisano. 

Perišić još jednom apeluje na sve da se vakcinišu i objašnjava da se situacija usložnjava - a to potvrđuje i 

podatak da na dečijem odeljenju ponovo imaju pacijente sa simptomima korone. Kod dvoje je virus 

potvrđen, dok je hospitalozovano sedam. 

 

 

Radovanović: Krizni štab digao ruke od naroda, sada svako radi šta hoće 

Epidemiolog Zoran Radovanović izjavio je da nije logično da u trenutku kada svakog dana u Srbiji ima 

više od 1.000 inficiranih koronom Krizni štab za suzbijanje epidemije tog virusa najavljuje da će tek 

razmisliti o novim merama. 



 
 

„Morao je da razmišlja unapred, mere su morale da postoje i pre nego što se stiglo do 500 obolelih 

dnevno“, rekao je za nedeljnik NIN Radovanović, koji je i član Saveta Udruženja ujedinjeni protiv kovida. 

On je istakao da je situacija „potpuno apsurdna“, jer je „prvo narod sredinom leta digao ruke od Kriznog 

štaba, a onda je Krizni štab digao ruke od naroda“. 

„Sada svako radi šta hoće. Srećna je okolnost što ovaj talas neće dostići razmere prethodna dva, jer je 

već znatan deo građana prokužen, prirodnim ili veštačkim putem. Ipak, dok članovi Kriznog štaba smisle 

šta će, oboleće i umreti daleko više ljudi nego što bi moralo“, naglasio je Radovanović. 

Kako je rekao, „mere je trebalo primenjivati kada je otkriveno manje od 100 inficiranih ljudi dnevno, ali 

je Krizni štab bio u letnjem snu i mesecima nije kontrolisao ni primenu postojećih mera“. 

„Očito je prevladao uticaj politike – bilo koja mera može nekog da naljuti, a sve su to potencijalni glasači 

i hajde da ih sve učinimo srećnim. A na kraju će statistika biti crna“, naglasio je Radovanović. 

 

 

Janković: Nemamo više snažan bedem vakcinisanih, mešanje vakcina bezbedno 

Zamenik direktora Univerzitetskog kliničkog centra Niš Radmilo Janković kaže za N1 da pretpostavlja, jer 

nema precizne podatke, da je najveći broj pacijenata trenutno hospitalizovanih zbog korone, 

nevakcinisan. Dodaje i da bi treću dozu trebalo da prime osobe koje su prethodno vakcinisane Sinofarm 

vakcinom, a da ta treća doza bude Fajzer vakcina. Uverava i da je postupak potpuno bezbedan. 

Novi talas korone se zahuktava na jugu, primećuju lekari. 



 
 

 „Mi koji ovo pratimo od prošle godine, možemo dobro da procenimo o čemu se radi, ovo postaje 

privatna pandemija nevakcinisanih ljudi. Ja nemam podatke ni kompletnu sliku novoinficiranih ljudi, ali 

moguće je da je 90 posto nevakcinisanih među njima. Međutim, juče smo čuli termin proboj imuniteta, 

izgubili smo nepotrebno vreme“, kazao je Janković. 

Prema njegovim rečima, proboj imuniteta znači da više nemamo „snažan bedem kod vakcinisanih“. 

 „Prvenstveno onih koji su se vakcinisali Sinofarmom, i to je bilo očekivano. Siguran sam da je trajanje 

imuniteta nakon vakcinacije ovom vakcinom kraće, da se sporo i nedovoljno efikasno stvara imunitet. U 

trenutku kada je bilo neophodno, ona je odigrala značajnu ulogu, ali sad imamo dosta ljudi koji su 

hospitalizovani a koji su primili obe doze ove vakcine“, navodi Janković. 

I precizira – u kovid bolnici u Kruševcu najviše je vakcinisanih upravo Sinofarmom. 

„Mi smo juče imali sastanak direktora kovid bolnica s juga Srbije. Imamo 130 pacijenta u Kruševcu, svega 

jednog nakon vakcinacije Fajzerom, jednog nakon Sputnjika i jednog nakon AstraZeneke, i prilično veliki 

broj, znači više od 20 procenata onih koji su primili Sinofarm. Svi koji leže u Kruševcu su stariji od 60 

godina, dakle, oni sigurno nisu išli ni u Budvu, ni na Egzit, oni su se zarazili od mlađih ljudi“, tvrdi 

Janković. 

Sagovornik N1 je izrazio uverenje da ovaj talas korone neće imati „magnitudu velikog broja“. 

„Ima mlađih, nevakcinisanih, ima i starijih i vakcinisanih, ali manje, a preminuli su bili oni koji nisu 

vakcinisani“, rekao je Janković. 

„Bojim se da će ovo trajati dugo, s pikovima koji neće ići iznad 8.000 zaraženih dnevno, i da udeo zaraze, 

s obzirom da će biti mlađi ljudi, da neće biti toliko hospitalizovanih. Mislim da zdravstveni sistem neće 

biti pod velikim pritiskom. KC Niš neće biti kovid bolnica, mi imamo 10 ili 11 pacijenata iz Niša koji su u 

Kruševcu“, navodi. 

Janković kaže da je trenutno situacija „pod kontrolom“. 

„Ali ima mnogo javnih okupljanja. Mislim i da je Budva po glavi stanovništva trenutno najzaraženiji grad 

na svetu, tamo imate 100.000 ljudi iz Srbije koji su ušli bez ikakvih testiranja“, dodaje. 

Propuštene prilike 

A na pitanje šta mu se čini da Krizni štab radi, kaže da – ne zna. 

„Ne znam, mislim da smo prilično propustili prilika, sad uvesti neku disciplinu biće jako teško. Ali, poruke 

moraju biti jasne i šta god budete odlučili, to morate sprovesti do kraja. Ne možete samo pustiti probni 

balon, reći nešto, i kad čujete odijum javnosti, odustanete od toga i onda vas niko ne smatra za ozbiljno, 

stvarate takvu atmosferu u društvu. Imate i marginalnu grupu koja je prilično posvećena stvaranju 

društvene kakofonije“, kazao je Janković. 

Ali, ono što njega, kako je rekao, čini tužnim, je da sve počinje da ima „jednu vrstu političkog kapitala“. 



 
 

„Vlast računa na glasove ovih ljudi, a bogami i opozicione stranke koketiraju s tim. Oni (antivakseri) 

imaju potencijal određenog broja glasova i njima niko neće da se zamera“, naveo je Janković. 

Treća doza – obavezno posle Sinofarma 

Govoreći o tome da li i kada treba primiti treću dozu vakcine protiv koronavirusa, Janković kaže da je 

preporučuje posebno onima koji su prethodno primili kinesku Sinofarm vakcinu. 

„Mislim da sam o tome već govorio oko 1.maja, rekao sam da onima koji nemaju dobar imunitet da što 

pre prime Fajzer vakcinu. Mislim da je Sinofarm uglavnom primila starija populacija, mogu imati 

razumevanja za to, ali njihov imunitet rapidno pada naročito protiv delta soja. Nisam izabrani lekar, ali 

ono što bih ja preporučio svakome ko je primio Sinofarm vakcinu – da primi treću dozu Fajzera“, naglasio 

je Janković. 

Kaže i da se još uvek čekaju precizne preporuke o trećoj dozi, ali da je njegovo mišljenje da je bezbedno 

mešati različite vrste vakcina. 

„Ja mogu imati razumevanja za Krizni štab, ovo što se dešava je potpuno novo, kad SZO ima preporuku 

da se ne mešaju… Ali pogledajte s druge strane, kada mi lečimo druge infekcije, nekada kombinujemo 

različite antibiotioke. Mislim da je ovde potpuno bezbedno mešati vakcine. Treća doza je apsolutno 

neophodna. A fokus je na ljude koji su primili Sinofarm vakcinu“, zaključio je Janković. 

 


